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Den 15. februar 2024 / AS 
 

Generalforsamling – bestyrelsens beretning for 2023 
 

Velkommen til årets generalforsamling.  

 

Produktionstal og vandtab.  

Ved udgangen af 2022 var vi 1061 forbrugere. I løbet af 2023 er der etableret 1 nyt vandstik, og vi 
er nu oppe på 1062 forbrugere / andelshavere. 

 

Vandsalget i 2023 blev opgjort til 170.487 m3. Det er 1,9% mere end i 2022 (167.304 m3) 

Udpumpning i 2023 er opgjort til 191.482 m3. Det er 6,5% mere end i 2022 (179.829 m3) 

Vandsalget er altså gået op, men udpumpningen er endnu mere op. Det betyder, at vandtabet er 
steget – fra 7,0% i 2022 til 11,0% i 2023. Med et vandtab på 11,0% ligger vi 1 %-point over den 
magiske grænse på 10% hvor der skal betales statsafgift af vandtabet. 

Vi skal her i 2024 på jagt efter utætheder på systemet, så vi igen kommer tilbage på et fornuftigt 
vandtab under 10%. Vi starter jagten nu og forventer at 2024 ender med tab under 10%. 

 

 
 

Vandkvalitet. 

I løbet af 2023 har vi haft et par mindre bakteriologiske overskridelse som er løst hurtigt og i et godt 
samarbejde med myndigheden, Faaborg-Midtfyn Kommune. Alle øvrige vandanalyser har levet 
fuldt op til kravene i diverse bekendtgørelser. 
 
Grundvandsbeskyttelse. 

BoringsNære BeskyttelsesOmråder (BNBO) er under forhandling. For Kværndrup Vandværk 
handler det om at få beskyttet et område på ca. 2 ha. Vi forventer at de indledte forhandlinger kan 
afsluttes med en fornuftig aftale med lodsejeren i løbet af 2024. Det er dog et vanskeligt område, og 
der er pt. ikke afsluttet nogle BNBO-aftaler i Faaborg-Midtfyn Kommune. 
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Ny vandboring. 

På grund af højt Arsen-indhold i en tidligere vandboring ved Kværndrup, har vi siden 2014 kørt 
med kun 5 grundvandsboringer. Det betyder at vi ikke har den ønskede forsyningssikkerhed, idet vi 
i mange situationer er afhængig af at alle 5 boringer er kørende.  

Arsen er et naturligt forekommende grundstof i jordbunden mange steder i Danmark, men det må 
ikke forefindes i drikkevandet i koncentrationer større end 5 mikrogram/liter. Vi overholder dog 
Arsen-grænsen i drikkevandet med en fin margin. 

I 2017/2018 gennemførte vi en prøveboring i et område 3 km syd for Kværndrup. Desværre kunne 
boringen ikke yde ret veget vand, og samtidig kunne vi desværre konstatere flere pesticider i 
boringen. Desværre måtte derfor opgive dette første kildeplads-projekt, og vi arbejder derfor nu på 
at finde et nyt kildeplads-område vest for Kværndrup.  

I 2023 har der ikke været den ønske fremgang i dette projekt, men når vi har ovennævnte BNBO-
forhandlinger på plads, forventer vi at projekt ny boring kan genoptages. 

 

Renovering af ledningsnet. 

En del af vores ledningsnet er relativt gammelt og flere steder trænger det til at blive udskiftet. 
Ledningsrenovering vil blive en fast del af de årlige reinvesteringer over en længere periode. 

I løbet af 2024 skal der udarbejdes en konkret plan for udskiftning af de ældste og mest betydende 
ledninger i vores ledningssystem over en længere årrække.  

 

Øvrige forhold. 

Vores kasserer gennem mere end 31 år, Gitte Østbjerg, har valg at stoppe her i starten af 2024. Vi 
har valgt at udliciterer kasserer-rollen til: CSA Lundegaard ApS v/Signe Pilegaard. Signe har 
overtaget kasserer-/bogholder-rollen 100% pr. 1. februar 2024.  

Det gode samarbejde med vandværkerne i Gislev og Ryslinge fortsatte også i 2023. Blandt andet 
gennem det årlige fællesmøde med de 3 vandværks-bestyrelser.  

Det helt stærke kort i fællesskabet med Gislev og Ryslinge er fortsat nødforsyningen mellem de 3 
forsyninger. Nødforsyningspunktet, ligger i Gultved (ved mekanikeren).  

Hermed tror jeg vi har været omkring alle væsentlige aktiviteter omkring 2023 og samtidig nævnt 
de væsentligste forhold, der vedrører 2024. 

Til slut vil jeg gerne rette en stor tak til vore lokale håndværkere for et godt arbejde og samarbejde 
– det fungerer rigtig fint. 

Endelig vil jeg gerne takke bestyrelsen og kasserer for et rigtig fint arbejde og samarbejde i en 
dejlig positiv ånd og tone  সহ 

 

 

Arne Svendsen, Formand 


